

2019 年世界认可日关注认可促进供应链提升价值

作者：中国合格评定国家认可委员会 时间：2019-04-08



Joint Statement

by **Xiao Jianhua**, Chair IAF, and **Etty Feller**, Chair ILAC



Xiao Jianhua

World Accreditation Day 2019 (#WAD2019)

Accreditation: Adding Value to Supply Chains

World Accreditation Day 2019 highlights the role of accreditation in adding value to supply chains.



Etty Feller

Supply chains provide a vital role in delivering products and services for consumers, business and the public sector in a timely, cost-efficient and quality manner. Supply chains are constantly evolving from complex systems crossing multiple borders to new and diverse supply chains aimed at ensuring all stakeholders' requirements are met, including the need for ensuring sustainability and responsible supply.

Accreditation and, with it, other quality infrastructure tools such as standards, metrology and conformity assessment, provide widely accepted tools that help deliver value to the supply chain. These tools help with trust and assurance, enabling confidence in both final products and services and the manner in which they are placed on the market and used.

From the accreditation of laboratories which test safety of toys, the inspection of manufacturing processes, to the accredited certification of food manufacturers to food safety standards, accreditation adds value to supply chains by supporting the wide spectrum of needs of interested parties.

Global supply chains which cross international borders are significant beneficiaries of the global nature of accreditation. The International Accreditation Forum (IAF) and the International Laboratory Accreditation Cooperation (ILAC) both manage accreditation based on internationally developed and accepted standards. As such, laboratories, inspection bodies and certification bodies are accredited against international standards. Conformity assessment bodies in turn use global standards to evaluate samples, products, services, management systems and persons. By having this global accreditation system in place, confidence is provided for each leg of supply chains, helping businesses deliver products and services which, most importantly, consumers can trust.

日前，国际认可论坛（IAF）和国际实验室认可合作组织（ILAC）发布了 2019 年世界认可日主席联合致辞，确定今年 6 月 9 日世界认可日的主题是“认可：促进供应链提升价值”。这一主题关注供应链在速度、规模、深度和广度变得更加复杂的当今世界，认可发挥了怎样的作用。

IAF 主席肖建华和 ILAC 主席埃蒂-费勒在联合致辞中指出，供应链正从跨国的复杂体系，发展为新型多样化的供应链，不仅要满足所有利益相关方的要求，还要满足可持续发展和高质量供给的需要。认可和标准化、计量、合格评定等质量基础设施作为广泛接受的工具，有助于为供应链带来增值。通过促进信任和增进保证，增强人们对产品和服务及其市场投放方式的信心。

今年是第十二个世界认可日。世界认可日由 IAF 和 ILAC 联合设立，旨在推动认证认可活动在全球的广泛发展。每年世界认可日将聚焦认可发挥作用的特定领域，以往世界认可日的主题曾涉及健康、能源、贸易、政府监管、食品安全等与公众息息相关的话题。

IAF 和 ILAC 同时发布了海报、宣传册、视频片等宣传品。

更多信息详见 IAF、ILAC 网站：

https://www.iaf.nu/articles/World_Accreditation_Day/374

<https://ilac.org/news-and-events/world-accreditation-day-2019/>